
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundheds- og ældreministeren

Dato: 7. september 2016

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 926
Vil ministeren redegøre for, om der er eksempler på, at der udføres såkaldte
jomfrutests i det danske sundhedsvæsen, og hvad omfanget i givet fald er?
Der henvises til artiklen ”Privathospital bag svenske jomfru-test: Sådan noget
gør vi ikke i Danmark” fra 7. oktober 2015 på dr.dk, hvor overlæge og formand
for Dansk Selskab for Obstetrik og Gynækologi, Karen Reinhold Wøjdemann,
udtaler, at jomfrutest ikke er et tilbud i det offentlige sundhedsvæsen i Dan-
mark, og at det heller ikke er noget, hun har hørt om, men at hun omvendt
heller ikke kan udelukke, at det kan forekomme. Der henvises ligeledes til den
norske sundhedsminister Bent Høies kronik af 6. september 2016, ”En kren-
kelse av norske jenter”, hvor den norske minister slår fast, at der i Norge fin-
des eksempler på, at familier tager deres døtre med til lægen for at få foreta-
get en jomfrutest.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Yildiz Akdogan (S).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på yildiz.akdogan@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
formand

1/1

Sundheds- og Ældreudvalget 2015-16
SUU Alm.del  Spørgsmål 926
Offentligt


